
پايان ناکامي هاي رئال در لانه زنبورها
رونالدو:نظراتمردمشگفتزدهامميکند

پيروزي 3 بر يک شاگردان زيدان مقابل دورتموند بهترين نتيجه اي 
بود که مي توانس�ت به طلس�م رئالي ها پايان دهد. هفته دوم ليگ 
قهرمان�ان اروپ�ا در حالي آغاز ش�د ک�ه مدعيان چهار گ�روه آخر 
رقابت ها برابر حريفان به برتري رس�يدند. با وجود اين زردپوش�ان 
دورتموند با تحميل شکس�تي خانگ�ي ناکام ب�زرگ لقب گرفتند. 
براي کهکشاني ها شکستن طلسم پيروز نشدن در ايدونا پارک مسئله اي 
حيثيتي بود. عملکرد تيم زين الدين زيدان، سه شنبه شب به گونه اي بود که 
زور تيم بوش به آنها نرسيد تا رئال شش امتيازي شود و دورتموند همچنان 
در حسرت کسب امتياز باقي بماند. سرمربي رئال غلبه بر زنبورها را نتيجه اي 
ارزشمند خواند و از عملکرد بازيکنانش تمجيد کرد: »بازي فوق العاده اي 
بود. از همان لحظه آغاز بازي خيلي خوبي را به نمايش گذاشتيم و تا پايان 
اين شرايط ادامه  داشت. بايد به عملکرد بازيکنانم افتخار کنم. اين ديدار 
مي توانست گل هاي بيشتري داشته باشد. موقعيت هاي گل زيادي داشتيم، 
اما تنها سه گل به ثمر رسانديم. مهم اين است که بيشتر از حريف گلزني 
کنيد. به خاطر کريستيانو رونالدو خوشحالم چون زماني که گلزني نمي کند 
درباره او زياد صحبت مي شود. همچنين به خاطر گرت بيل هم خوشحالم 
چون بازي خيلي خوبي به نمايش گذاشت. همه بازي هايي که مادريد در اين 
ورزشگاه انجام داد بدون پيروزي به پايان رسيد. سه امتياز اين بازي را کسب 
کرديم و به سه امتياز ديگري که از بازي اول کسب کرده بوديم،  اضافه شد.« 
پيتر بوش، سرمربي دورتموند اما با نااميدي از شکست تيمش صحبت کرد: 
»با 11 بازيکن دفاع و با 11 بازيکن حمله کرديم. نمي توانيد دفاع را مقصر 
اين شکست بدانيد. مقابل يک حريف خيلي خوب که تقريباً هيچ اشتباهي 
نداشت، بازي کرديم و همواره يک گام عقب تر بوديم. بايد بهتر دفاع کنيم. 
اصلاً نمي توانستيم فشاري روي توپ ايجاد کنيم و مقابل چنين حريفي کار 
ما واقعاً دشوار شده بود. مقابل حريفي که کيفيت بالايي دارد، بايد آناليز و 
پيشرفت کنيم. در نيمه اول يک پنالتي براي خطاي هند بايد اعلام مي شد 

که واضح بود، با اين حال ما مستحق شکست بوديم.«  
    انتقادهاي تمام نشدني

کريس رونالدو از اينکه منتقدان همچنان از عملکرد او ناراضي هستند، 
ابراز تعجب کرد. مهاجم پرتغالي بعد از اينکه دو گل از سه گل تيمش را به 
ثمر رساند و خيالش از شکستن طلسم دورتموند راحت شد، درددلش را با 
خبرنگاران در ميان گذاشت: »بايد بازي به بازي خود واقعي ام را نشان دهم. 
از نظرات مردم نسبت به خودم شگفت زده مي شوم. آمار نشان دهنده همه 
چيز است. خوشحالم که ۴۰۰ بازي براي مادريد انجام داده ام، اما نمي دانم 
چه تعداد گل به ثمر رسانده ام. خوشحالم چون در شرايط خوبي قرار دارم. 
زماني که فرصت داشته باشم، گلزني مي کنم. گاهي اوقات دروازه بان ها 
مانع از گلزني مي شوند و تير دروازه  اجازه عبور توپ از خط را نمي دهد. من 
يک حرفه اي هستم. ذهن من سالم، پاک و آماده است براي انتقاداتي که 
هر بار بدتر مي شود. از بودن در مادريد خشنودم. از دهان من چيزي درباره 
نارضايتي ام نشنيده ايد. مردم هر روز درباره کريستيانو صحبت مي کنند. اين 
اخبار گاهي از پرتغال، گاهي  اسپانيا و بعضي اوقات از آلمان منتشر مي شود. 

زماني که در خبر نام کريستيانو مي آيد، آن خبر جهاني مي شود.«
     تاخت و تاز سيتي و   نااميدي ليورپول

پپ گوارديولا معتقد است سيتي با شکس��ت 2 بر صفر شاختار به همه 
اهداف تيمي خود رسيده است. با صدرنش��يني و اختلاف سه امتيازي 
منچسترسيتي با تيم هاي دوم و س��وم گروه F به نظر نمي رسد اين تيم 
مشکلي براي صعود داشته باشد. سرمربي سيتي با اشاره به اين موضوع 
مي گويد: »بازي خوبي را به نمايش گذاشتيم. آمار پاس ها و خلق موقعيت 
ما اين را به خوبي نشان مي دهد. در نيمه نخست روي ضد حملات کمي با 
مشکل مواجه بوديم، اما پيشرفت خوبي در نيمه دوم داشتيم و توانستيم 
پيروزي را از آن خود کنيم.« ناپولي در خانه 3 بر يک فاينورد را بدرقه کرد. 
يک تساوي نااميدکننده ديگر فاصله ليورپول را با صدرنشين گروه  E بيشتر 
کرد. قرمزها در حالي مقابل اسپارتاک با تساوي يک – يک متوقف شدند 
که در بازي اول نيز برابر سويا به تساوي 2 – 2 رسيده بودند. يورگن کلوپ، 
سرمربي ليورپول نتوانست نااميدي اش را پنهان کند: »تلاش زيادي براي 
برد و گلزني داشتيم و توانستيم موقعيت هاي زيادي روي دروازه حريف خلق 
کنيم. از تلاش بازيکنانم در اين ديدار خوشم آمد، ولي متأسفانه در زدن 

ضربات نهايي بي دقت بوديم و نااميدکننده ظاهر شديم.«

ميخواهيمبين4تيمبرترجامجهانيباشيم
نوجوانان فوتبال ايران در آستانه حضور 
در رقابت هاي جام جهاني ق��رار دارند و 
آخرين مراحل آماده سازي خود را سپري 
مي کنند. عباس چمنيان، سرمربي اين تيم 
با اشاره به اينکه 9۰ درصد برنامه ها انجام 
شده و مي خواهيم همين روند خوبمان را 
ادامه دهيم، گفت: »هدفمان از حضور در جام جهاني رسيدن به 
جمع چهار تيم برتر است. براي همين هدف آماده شديم و با تمام 
وجود نيز براي رسيدن به اين مهم تلاش خواهيم کرد. کار خيلي 
سخت است، اما سختي کار هيچ وقت باعث  نمي شود ما دست از 
تلاش برداريم، در 1۰، 12 روز باقيمانده سعي مي کنيم از نظر ذهني 
هم بازيکنان را آماده کنيم تا بتوانيم بيشتر و بهتر به هدفمان نزديک 

شويم. به بچه هاي تيم واقعاً اميدوارم.«

»حالمان گرفته شد و 
سعيد احمديان

  گزارش
خدانگهدار« جمله 
طلاي�ي محمدرضا 
احمدي، گزارشگر بازي بهترين توصيف براي نتيجه 
عجيب و باور نکردني بود که روي اسکوربرد ورزشگاه 
ابوظبي ثبت ش�د »الهلال 4 – پرسپوليس صفر«.

 شکس��ت پرگل ش��اگردان برانکو در ب��ازي رفت 
نيمه نهاي��ي مقابل نماينده س��عودي در حالي دور 
از انتظار بود که قرمزها س��ه هفته ديگر براي يک 
مأموريت غيرممکن در مسقط عمان ميزبان بازي 
برگشت خواهند بود، مسابقه اي که خيلي ها نااميدانه 

براي سوت آغاز آن لحظه شماري مي کنند!
    دست هاي بالاي برانکو

برانکو ايوانکوويچ در بازي سه ش��نبه شب مقابل 
رامون دي��از آرژانتيني يک بازن��ده تمام عيار بود، 
مربي اي که در دو سال اخير پرسپوليس را به يکي از 
بهترين  فرم هاي تاريخش رسانده، اما در بازي مقابل 

الهلال مانند يک تماشاگر نظاره گر بدترين نمايش 
فصل پرسپوليس بود، بدون اينکه بتواند برخلاف 
بازي هاي اخير با تعويض ها و ترفندهايش ورق را 
برگرداند، آن هم در شرايطي که الهلالي ها نزديک 
به يک نيمه 1۰ نفره بودند و برانکو و ش��اگردانش 

بهترين فرصت را براي جبران داشتند. 
برانکو پس از پايان بازي از نااميدي اش نس��بت به 
جبران در بازي برگشت گفت: »با چهار گلي که در 
اين بازي خورديم، کار ما براي بازي برگشت خيلي 
سخت است. به هر حال فوتبال اين مسائل را دارد. 
الهلال نسبت به الاهلي خيلي قوي تر بود. آنها وقتي 
1۰ نفره هم شدند دو گل به ما زدند و ما نتوانستيم 
از موقعيت هايمان استفاده کنيم. کارمان براي بازي 
برگشت سخت شده است. بايد به اتفاقات فوتبال 

دل ببنديم تا بتوانيم اين نتيجه را جبران کنيم.«
سرمربي کروات پرسپوليس در پاسخ به اين سؤال 
که ضعف پرس��پوليس در بازي با الهلال چه بود، 

گفت: »الهلال در تمام نقاط زمين عملکرد بهتري 
نسبت به ما داشت. آنها به خوبي از فرصت هاي خود 
استفاده کردند، اما ما نتوانستيم از موقعيت هايمان 
اس��تفاده کنيم. ما از ش��انس هاي خود استفاده 
نکرديم. نمي توانم بگويم ضعف ما چه بود، اما بايد 
بگويم الهلال بهتر از ما ب��ود.« برانکو با وجود اين 
اميدوار است که با بازگشت محرومان و مصدومان، 
پرسپوليس در بازي برگشت بتواند بهتر ظاهر شود: 
»در فوتبال هر اتفاقي ممکن است، رخ بدهد. شادي 
پديده خوبي براي الهلال است، اما در بازي برگشت 
سيدجلال حسيني، کمال کاميابي نيا و انصاري را 

در اختيار داريم، شايد آنها به ما کمک کنند.«
رامون دياز، س��رمربي الهلال اما برخلاف برانکو 
پيروزمندانه از ش��اگردانش تمجي��د کرد: »راز 
اين پيروزي ب��زرگ بازيکنانم بودند که عملکرد 
فوق العاده اي داشتند و تمرکز ذهني بالاي آنها 
کمک زيادي به ما کرد. ما در اين بازي فرصت هاي 

زيادي داش��تيم تا گل هاي بيش��تري بزنيم. هر 
کسي که الهلالي باش��د به نتيجه  اي که امروز به 

دست آورديم بدون شک افتخار مي کند.«
    زنگ خطر در درون دروازه

در حالي در بازي با الهلال اکثر بازيکنان پرسپوليس 
روز ضعيفي را پشت سر گذاش��تند که ادامه روند 
نمايش هاي ضعيف عليرضا بيرانوند در اين مسابقه 
چه��ار گل بود تا نگراني ها نس��بت به س��نگربان 
ملي پوش پرس��پوليس افزايش يابد. بيرانوند در 
سه بازي اخير پرس��پوليس که دو بازي در ليگ 
و يک بازي در لي��گ قهرمانان اس��ت، هفت گل 
دريافت کرده، آماري که براي دروازه باني مانند او 
نمي تواند به هيچ عنوان قابل قبول باشد. با اين حال 
پاناديچ، مربي دروازه بانان پرسپوليس معتقد است 
که بيرانوند روي گل هايي که خورد مقصر نبوده، 
هرچند که مربي س��ابق دروازه بانان پرسپوليس، 
غرور را عامل اصلي عملکرد ضعي��ف بيرانوند در 
بازي هاي اخير پرس��پوليس مي داند. نادر باقري 
ديروز به خبرگزاري ميزان گفت: »به نظر مي رسد 
او کمي مغرور ش��ده و حس رقابت  را هم از دست 
داده است، چراکه انگيزه کافي ندارد و مي داند که هر 

عملکردي داشته باشد، درون دروازه مي ايستد.«
    فرهنگ پايين حاشيه درست مي کند

پرسپوليس در حالي سه شنبه شب به الهلال در زمين 
بازي را باخت که پيش از سوت شروع بازي توسط داور 
کره اي در خارج از زمين هم با توجه به حاشيه هاي 
محروميت توسط فيفا قافيه را باخته بود. حاشيه هايي 
که با جعل سند علي اکبر طاهري و به جيب زدن يک 
ميليارد و 15۰ ميليوني فسخ قرارداد توسط طارمي، 
پرسپوليس را وارد يک بحران خودساخته کرد و دامن 
اين تيم را در بازي با الهلال گرفت. اين حاشيه ها سبب 
شده تا پيشکسوتان پرسپوليس تندترين انتقادات را از 
طارمي داشته باشند. در اين بين جعفر کاشاني، عضو 
هيئت مديره پرسپوليس که همواره حامي آموزش 
اخلاق و فرهنگ به بازيکنان اس��ت در گفت وگويي 
حرف هايي زده که مي تواند نس��خه بحران قرمزها 

باشد، البته به شرط اينکه عملي شود. 
کاش��اني به خبرگزاري ف��ارس مي گويد: »اعتقاد 
دارم کسي که لباس پرسپوليس را بر تن مي کند 
بايد در بخش فرهنگي اينقدر سطح بالايي داشته 
باش��د که بتواند در جامعه تأثيرگذار باشد. وقتي 
بازيکني از شهر و شهرستان با فرهنگ متفاوتي وارد 
يک جايگاهي مي شود بايد خيلي مراعات کند. بايد 
خودش را تغيير دهد تا شاهد اين نباشيم که يک 
بازيکن باعث لطمه خوردن يک باشگاه شود. مطمئناً 
ما از اين اشتباه ناراحت هستيم، اما  بررسي هايي 
صورت مي گيرد تا ديگر ش��اهد اي��ن اتفاقات در 

باشگاهي چون پرسپوليس نباشيم.«

درابوظبيعدالتاجراشد
پاسخ بي قيد و بندي و بي قانوني، پاسخ سندسازي براي فرار از واقعيت 
و پاس��خ پرداخت هاي کلان، بي برنامه و بي ضابطه به تعدادي بازيکن 

معمولي قطعاً چيزي جز تحقير نيست.
فوتبال ايران سه شنبه شب در ابوظبي تحقير شد. بله فوتبال ايران در 
قالب تيمي به نام پرس��پوليس که البته اگر بتوان ب��ه آن نام تيم نهاد، 
تحقير شد. پرس��پوليس مقابل تيمي قرار داشت که برخلافش از يک 
سيستم مديريتي درست با برنامه و هدفمند برخوردار بود، سيستمي 
که اگر هم ميلياردي خرج کند، مي داند کجا و چگونه خرج کند و بايد 

چه بخواهد و در پايان هم موفق مي شود.
از شکست تحقيرآميز پرسپوليس بايد به يک سيلي سخت به فوتبال 
ايران تعبير ش��ود، يک ضربه وحشتناک که شايد س��بب بيداري اين 
فوتبال فاس��د ش��ود، فوتبالي که مديرانش به راحتي قرارداد جعل و 
بازيکنانش ميليارد، ميليارد پول بي زبان را حيف و ميل مي کنند و بعد 
دم از »خيري��ت« مي زنند. حتماً خيري در کار ب��وده؛ اگر تيمي چون 
پرسپوليس يا هر تيم ديگري از جمع اين فوتبال فاسد در آسيا موفق شد 
بايد در عدالت عالم شک کرد، چراکه قرار نيست عده اي فقط بخورند و 

ببرند و لفت و ليس راه بيندازند و کار نکنند و بعد هم نتيجه بگيرند.
 نتيجه اي که سه شنبه شب در ابوظبي رقم خورد به رغم جري تر کردن 
سعودي ها عليه ايران و ايراني، اما عين عدالت بود. الهلال 1۰ نفره هر 
کاري که دلش خواس��ت با پرس��پوليس کرد چون هم برنامه داشت و 
هم مديريت و مي خواست فوتبال عربس��تان شکستي ديگر را از ايران 
تجربه نکند، درست برخلاف ما که حتي نفهميديم نبايد جنگ و دعوا و 

کري خواني هاي آبي و قرمزمان را به خارج از کشور بکشانيم.
بازي رفت پرسپوليس و الهلال تمام شد. حالا 2۰ روز تا بازي برگشت 
زمان داريم، 2۰ روزي که بايد طي آن از مهدي طارمي و علي اکبر طاهري 
پاسخ خواست. آنها بايد پاسخگوي بلايي باش��ند که در حساس ترين 
روزها بر سر پرسپوليس آورده اند و اين تيم را به خاک سياه نشانده اند. 
س��اده لوحانه اس��ت اگر بخواهيم با توس��ل به غيرت و تعصب نداشته 
بازيکناني چون بازيکنان پرسپوليس توقع خلق يک حماسه و يک نتيجه 
تاريخي را داشته باشيم و احمقانه است که تيم از هم پاشيده برانکو را با 
بارسلون مقايسه کنيم. با اين حال اما مي  توان از آقايان مسئول وزارت 
و فدراسيون نشين اين توقع را داشت که از متخلفان پرسپوليس پاسخ 
بخواهند،چراکه ديگر حساسيت و اميدي در کار نيست که بخواهيم مثلًا 
نگران بازي برگشت باشيم. الهلال آماده سه شنبه شب به طور حتم در 
مسقط عمان هم پرسپوليس را به توپ خواهد بست. بنابراين حالا وقت 
به دادگاه کشيدن طارمي و طاهري اس��ت تا حداقل هوادار سرخورده 

پرسپوليس ببيند با متخلفان تيمش برخورد شده است.
سه شنبه ش��ب واقعيت فوتبال ايران به نمايش گذاشته شد، واقعيتي 
که ش��مه اي از آن را اماراتي ها چند ماه قبل نشان دادند، اما ما متوجه 
نشديم و در باد چند پيروزي نصف و نيمه خوابيديم، اما الهلال باز هم 

آن را برايمان تکرار کرد.
به طور حتم دنيا به آخر نرسيده، البته اگر بينا و متوجه شده باشيم که 
فوتبال دنيا با کسي شوخي ندارد و نمي شود تنها به اسم، حرفه اي شد. 
حالا هم دنيا به آخر نرسيده، اگر بيدار شويم و براي باشگاه هايمان برنامه 
داشته باشيم. آنچه سه شنبه شب در ابوظبي رخ داد تفاوت زير و روي 
فوتبال ايران با کشورهاي آسيايي بود، تفاوتي که به بدترين شکل، در 
بدترين زمان و در بدترين مکان خودش را نشان داد، اما واقعيت داشت. 
حالا همه منتظر برخورد هستيم، برخوردي قاطع با متخلفان فوتبال، 
البته نه فقط امثال طاهري و طارمي، برخوردي که فوتبال باش��گاهي 

ايران را دوباره زنده کند.

ورزشامريکا
تحتتأثيرروحياتنژادپرستانهترامپ

اين روزها در ليگ مل��ي فوتبال امريکايي 
)NFL( کس��ي به فکر قهرماني نيست و 
سؤال اصلي که همه از يکديگر مي پرسند 
اين اس��ت که چه نظري در مورد دونالدو 
ترام��پ داريد؟ مس��بب اين اوض��اع نيز 
صحبت هاي توهين آمي��ز رئيس جمهور 
امريکاست که سروصداي زيادي به پا کرده 
است. اظهارات ترامپ نسبت به بازيکنان 
NFL به اندازه پي��روزي اش در انتخابات 
رياست جمهوري ش��وکه کننده بود. اظهاراتي از اين دست نه تنها ليگ 
فوتبال امريکايي را به سمت و سوي سياسي شدن سوق مي دهد، بلکه در 
ادامه راه نيز مشکلات زيادي براي بازيکنان معترض در پي خواهد داشت. 
اين در حالي است که اصولاً اتحاد و همبستگي زيادي در مواجه با موضوعات 
سياسي، نابرابري اقتصادي و نژادپرستي در اين ليگ وجود دارد. زانو زدن 
يکي از بازيکنان فوتبال امريکايي زماني که سرود ملي پخش مي شد، آغاز 
اعتراضات ضدنژادپرس��تانه اي بود که حالا در زمان ترامپ تشديد شده 
است. با اينکه موافقان اين نوع اعتراض را حق قانوني معترضان مي نامند، اما 
رئيس جمهور ايالات متحده نظر ديگري دارد و اين رفتار را سياسي جلوه 
مي دهد. البته اين اولين باري نيست که ترامپ به شکلي عجيب سياستي 
غلط را در برابر موضوعي ساده در پيش مي گيرد. توئيت هاي ترامپ همواره 
دردسرهاي زيادي ايجاد کرده است. او اخيراً از هواداران فوتبال امريکايي 
خواس��ته تا زماني که بازيکنان به پرچم امريکا بي احترامي مي کنند به 
تماشاي بازي ها نروند! سياسي کردن ورزش در امريکا به همين جا ختم 
نشد و پس گرفتن دعوت کاخ سفيد از بازيکن  NBA به بهانه بي احترامي 
به رئيس جمهور و کاخ سفيد بحران را تشديد کرده است. به نظر مي رسد 
دونالد ترامپ مي کوشد تا علاقه اش به پرچم و سرود ملي ايالات متحده را 
به هموطنانش ثابت کند. با اين حال گذشت زمان ثابت کرده که ترامپ 
روحيات نژادپرس��تي دارد و اين را مي توان از نوع برخوردش با بازيکنان 
سيه چرده فوتبال فهميد. به همين خاطر خبرنگاران نيز از او سؤال هايي 
در مورد تفکرات نژادپرستانه اش پرسيدند، هرچند که ترامپ اين ادعا را 
تکذيب کرده و بحث بي احترامي به پرچم را پيش کشيده، اما با اوضاعي که 

پيش آمده بايد منتظر واکنش هاي مخالفان ورزشي ترامپ بود.
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  چـهـره ها 

88498432سرويس ورزشي

کريميميماند،کريميميرود
علي کريمي مي ماند، علي کريمي مي رود،  
اين سؤال بي پاسخ اين روزهاست. کريمي 
ابتداي فصل، نفت تهران را تحويل گرفت، 
بازيکن جذب ک��رد و تمري��ن داد، اما در 
ش��روع ليگ از اين تيم رفت. چهار هفته 
بعد دوباره برگشت و سه بازي روي نيمکت 
نفت نشست. يک شکست، يک تساوي و بالاخره يک پيروزي را با اين 
تيم تجربه کرد، اما بلافاصله بعد از پيروزي مقابل سپاهان دوباره خبر 
رسيد که کريمي رفت. همه در هول و ولاي اين خبر بودند که کريمي 
دوباره برگشت و نفت را تمرين داد و گفت: »اگر استعفا داده بودم که 
سر تمرين نمي آمدم، البته اصراري هم ندارم، اگر مسئولان باشگاه ما 
را نمي خواهند نامه قطع همکاريمان را بدهند. قبل از بازي با سپاهان 

گفته بودم که اگر شرايط مهيا نشود مي روم، اما فعلاً که هستم.«

سوءاستفادهترامپازحرکتبولت
دونالد ترامپ به رغم اينک��ه اظهارات ضد 
و  نقيض زيادي  دارد و از ديد بس��ياري از 
کارشناسان مسائل سياس��ي دنيا به يک 
ديوانه ش��بيه اس��ت، اما خيلي خ��وب از 
کوچک ترين مسائل به سود خود و اهداف 
سياسي دولتش بهره مي برد، نمونه بارز آن 
هم اظهارنظر جالب او در خصوص يوسين بولت، سريع ترين دونده 
جهان است. ترامپ خطاب به بازيکنان بسکتبال و فوتبال امريکايي 
امريکا که در اعتراض به نژادپرستي هنگام پخش سرود امريکا روي 
زمين نشسته بودند، گفت: »حتي س��ريع ترين دونده جهان هم به 
سرود ملي  ما احترام مي گذارد.« البته اين اظهارنظر بلافاصله با واکنش 
مسئولان جامائيکايي روبه رو شد. آنها اعلام کردند کار بولت فقط احترام 

به سرود ملي يک کشور بود و نبايد از آن بهره برداري سياسي شود.

شيوا نوروزي

باختدرمتنپسازباختبهحاشيهها!
حاشيه اي بر شکست پرگل پرسپوليس مقابل الهلال در نيمه نهايي ليگ قهرمانان آسيا

فريدون حسن

بازهمحرفخصوصيسازيسرخابيها!
چهره هايي که در تصوير مشاهده مي کنيد بر سر يک موضوع کاملاً تکراري دور 
هم جمع شده اند. يک موضوع تکراري و البته بي نتيجه به نام خصوصي  سازي 
استقلال و پرسپوليس. معمولاً هر وقت اين دو تيم اوضاع رقت انگيزي پيدا 
مي کنند آقايان بهارستان نشين و فدراسيون نش��ينان با برپا کردن چنين 
جلساتي س��عي در نجات آنها از گرداب دولتي بودن دارند، اما در نهايت هم 
تصميم به ادامه کار با همين روند کنوني مي گيرند. استقلال که بدون سرمربي 
وضعيتي مبهم دارد و پرسپوليس هم محروم و شکست خورده است، حالا بايد 
ديد آيا  دولتي ها دست از سر اين دو باشگاه پرحاشيه برمي دارند يا اينکه در 

اختيار داشتن آنها اينقدر شيرين است که به تمام مصائبش مي ارزد؟!

درخواست5ميليونيوروييتريمازاستقلال!پارالمپيکايراندردنياپيشتازاست
توجه ويژه ب��ه جانبازان و معلولان کش��ور از جمله 
اهداف مهم ورزش ايران است. ورزشکاران جانباز و 
معلول در اين س��ال ها و به خصوص پس از پيروزي 
انقلاب اس��لامي و هشت س��ال دفاع مقدس براي 
به اهتزاز درآوردن پرچم مقدس کش��ورمان تلاش 
زيادي کرده اند. موفقيت هاي پارالمپين هاي ايران 
در ادوار مختلف پارالمپي��ک در دنيا زبانزد خاص و 
عام است. محمود خس��روي وفا، رئيس فدراسيون 
جانبازان و معلولين از جمله مديراني اس��ت که در 
پيش��رفت ورزش اين قش��ر نقش مهمي ايفا کرده 
است. او به پيشرفت ورزش پارالمپيک اشاره مي کند 
و مي گويد: »در ابتدا نياز مجروحان جنگ از جمله 
خلبانان و ملوانان به عنوان ضرورت فعاليت ورزش 
پارالمپيکي براي توانمندسازي آنها مطرح بود، اما 

به مرور هدف حضور آنها در جامع��ه باعث ظهور و 
بروز بازي هاي پارالمپيک ش��د ت��ا جايي که اکنون 
برخي رکوردهاي پارالمپيک حتي بيش��تر و بهتر 
از رکوردهاي المپيک اس��ت که مي توان به برخي 
مواد در رش��ته هاي دووميداني و وزنه برداري اشاره 
کرد، ضمن اينکه در وزنه برداري ورزشکاران ايراني 
پيشتاز هستند.« به گفته خسروي وفا انقلاب اسلامي 
اوج شکوفايي ورزش جانبازان است: »حوزه ورزش 
جانبازان و معلولان نيز يکي از مولودها و ثمره هاي 
ارزشمند انقلاب اسلامي است که ورزش جانبازان 
دوران انقلاب اس��لامي، دفاع مقدس و معلولان را 
حمايت مي کند. ورزش پارالمپيکي ايران در دنيا بنا 
بر گفته رئيس کميته بين المللي پارالمپيک مطرح 
و پيشتاز است، به طوري که او معتقد است ظرفيت 
ورزش اي��ران در بازي هاي پارالمپي��ک در بين 1۰ 
کشور اول دنياست و در ابعاد توسعه اي نيز الهام بخش 
تمام کشورهاست.« بالا رفتن سن جانبازان نکته اي 
است که فدراسيون جانبازان معلولين برنامه ويژه اي 
براي آن دارد: »جانبازان جنگ تحميلي رفته رفته پا 
به سن گذاشته اند و دوران قهرماني آنها سپري شده 
است. دوران قهرماني بسياري از جانبازان نيز هنوز 
تمام نش��ده، چراکه در همين المپيک ريو به مدال 
رسيدند و در رقابت هاي کشوري هم نقش پررنگي 

در کسب مدال ها دارند، از طرفي با توجه به اينکه 
ايران در منطقه اي قرار دارد که کشورهاي هم مرز 

داراي ناامني هس��تند و اشرار نيز در مناطق 
مرزي حضور دارند، ب��راي حضور جانبازان 

جوان هم برنامه ريزي کرده ايم و اکنون مي توانم 
بگويم جوان ترين معدل سني را در ورزشکاران 
پارالمپيکي داريم. جايگاه ارزشمند جانبازان 

که بخشي از امنيت و اقتدار ايران مديون ايثارگري 
آنهاست. اکنون در تمام مراکز استان ها و حتي برخي 
ش��هرهاي بزرگ مجموعه هاي ورزشي اختصاصي 

براي جانبازان و معلولان داريم.«

گزينه اول اس��تقلال براي نشستن روي نيمکت 
اين تيم درخواس��ت 5 ميليون يورو کرده است. 
نتايج ضعيف آبي ها راهي ج��ز برکناري عليرضا 
منصوريان باقي نگذاش��ت. با رفتن او اس��تقلال 
يک برد شيرين دشت کرد تا مديران اين باشگاه 
با اعصابي آرام و خيالي راحت تر به دنبال جانشين 
منصوريان باشند. گفته مي شود فاتح تريم براي 
پذيرفتن سکان هدايت آبي هاي تهراني دستمزد 
بالايي درخواست کرده است. بيژن طاهري، عضو 
کميته فني باشگاه اس��تقلال با تأييد اين خبر به 
درخواست نجومي مربي ترکيه اي اشاره و تأکيد 
کرد تريم قطعاً به ايران نمي آيد: » اين مربي سالي 
5 ميليون يورو براي حضور در ايران درخواست و 
اعلام کرده 2/5 ميليون يورو را در ابتداي ورود از 

باشگاه مي خواهد. معلوم است که او به استقلال 
نمي آيد. تريم يک مربي بسيار بزرگ است، ولي 
بعيد به نظر مي رس��د ب��ا اين امکان��ات بتواند به 
استقلال بيايد. شما دقت کنيد تيم ما براي تمرين 
کردن در ورزشگاه آزادي بايد منتظر باشد تا يک 
تيم ديگر تمرينش تمام شود و سپس کار تاکتيکي 
خود را آغاز کند، حالا تصور کنيد تريم بيايد و اين 
شرايط را ببيند. آيا به نظر شما اين کار حرفه اي 
است. ما بايد به دنبال کسي باشيم که به شرايط 
باشگاه استقلال بخورد و بتواند با امکانات باشگاه ما 
کنار بيايد.« امير سلطاني، نماينده باشگاه استقلال 
براي مذاکره با تريم از آبي ها خواست هرچه زودتر 
تصميم نهايي شان را اعلام کنند: »افتخاري معتقد 
است که مشکلات مالي را مي توان حل کرد، چراکه 
ورود تري��م به فوتبال ايران باع��ث موقعيت هاي 
اقتصادي خواهد ش��د. به طور مثال همين الان 
ش��رکت هاي ترکيه اي که در ايران کار مي کنند 
اعلام آمادگي کردند ک��ه هزينه تريم را پرداخت 
کنند.« در حالي که اس��امي گزينه هاي ديگري 
از جمله برند شوستر، فرانک رايکارد و الکساندر 
نوري هم در رس��انه ها مطرح ش��ده است، ميک 
مک درموت، سرمربي موقت استقلال از مسئولان 
باشگاه خواس��ته براي جانشيني منصوريان به او 
اعتماد کنند: »سرمربي تيم هستم و تمام هفته 
نيز من سرمربي بودم. بازيکنان ما در اين شرايط 
سخت هر روز قوي تر مي شوند. مي دانيد که چقدر 
کار کردن تحت اين فشار سخت است. بازيکنان 
هر روز قوي تر مي شوند و تا زماني  که با هم بمانند 
و به من ايمان داشته باشند، ما قوي تر مي شويم، 
چراکه اس��تقلال در حال بالا آمدن اس��ت.« برد 
روحيه بخش برابر سپيدرود، رضايت بازيکنان و 
همچنين دستمزد پايين تر نسبت به تريم از جمله 
فاکتورهايي است که احتمال سرمربيگري دائمي 

درموت را افزايش داده است. 

اشرف رامين
   خبر

بايدسختکارکنيم
مارکو اوکتاويو، سرمربي تيم ملي فوتبال ساحلي ايران گفت: »بايد بسيار 
سخت کار کنيم تا جايگاه ايران در بين تيم هاي برتر جهان را مستحکم 
کنيم. زمان زيادي تا آغاز مسابقات جام بين قاره اي 2۰17 نداريم،  اما به 
ظرفيت بسيار بالاي بازيکنانمان ايمان دارم و معتقدم با قدرت در اين 

رقابت ها حاضر مي شويم.«
------------------------------------------------------------

بهکرانچاراعتقادداريم
سپاهان اصفهان حال و روز خوبي ندارد، انتشار خبر برکناري کرانچار و 
جانشيني عليرضا منصوريان در اين تيم خبري بود که با توجه به شرايط 
وخيم اصفهاني ها خيلي زود پخش شد. محس��ن طاهري، مديرعامل 
سپاهان در پاسخ به اين خبر گفت: »ما از کرانچار حمايت مي کنيم و با 
هيچ مربي ديگري صحبت نکرده ايم، زيرا اعتقاد داريم که مي توانيم اين 

نتايج را جبران کنيم.«
------------------------------------------------------------

خادمسرمربيکشتيآزادميشود؟
چند روز قبل اعضاي شوراي فني کشتي آزاد به ديدار وزير ورزش رفتند. 
جلسه اي که طي آن مشکلات و معضلات کشتي مورد بررسي قرار گرفت، 
اما چند روز بعد از اين جلسه خبر رسيد اعضاي شوراي فني کشتي آزاد 
در حضور وزير خواستار سرمربيگري رسول خادم در تيم ملي شده اند. 
اين پيشنهاد با توجه به لزوم تغيير کادر فني تيم ملي کشتي آزاد مطرح 
شده است، پيشنهادي که هنوز رسول خادم واکنشي نسبت به رسانه اي 

شدن آن نشان نداده است.
------------------------------------------------------------

118مدالبرايکاروانايران
کاروان 21۴ نفره ايران در بازي هاي داخل سالن آسيا با کسب 118 مدال 
و قرار گرفتن در مکان سوم جدول رده بندي توزيع مدال ها به کار خود 
در اين مسابقات پايان داد. ايران با کس��ب 36 مدال طلا، 23 نقره و 59 
برنز بعد از ترکمنستان و چين روي سکوي س��وم اين رقابت ها ايستاد. 

ترکمنستان در اين رقابت ها 2۴5 مدال و چين 97 مدال کسب کردند.

استفن کالينسون

سي ان ان


